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Vážení spoluobčané, 
 
na konci září proběhly komunální volby, které uzavřely minulé čtyřleté vo-
lební období. Je tedy vhodná doba pro zhodnocení práce zastupitelů, kteří 
během svého mandátu rozhodovali o zásadních záležitostech v Kaznějově. 
Toto období nebylo pro nikoho jednoduché. Zažili jsme pandemii, rozpoutá-
ní války na Ukrajině, potýkáme se s energetickou krizí. Přesto i v této složité 
době pokračovaly v Kaznějově investiční akce podle plánu.
     Velmi důležitou a finančně náročnou akcí byla přestavba nevyužitého 
kulturního domu na 28 bytů. V současné době má město ve svém vlastnictví 
115 bytů, o které průběžně pečuje. Byla dokončena rekonstrukce ulic Na Důl, 
Mrtnická, K Doubravě a Lesní, ulice Vřesová je před dokončením. Na sídlišti 
bylo zkolaudováno parkoviště s 83 parkovacími místy, které jistě uleví pře-
plněné ulici Školní a Drahotínské. Byla zrekonstruována budova tělocvičny 
základní školy, postupně je prováděna rekonstrukce vnitřních prostorů v ZŠ. 
Na mateřské škole na sídlišti byla vyměněna střecha, která byla v havarijním 
stavu. Je vypracován projekt na celkovou rekonstrukci této budovy a zažádá-
no o dotaci z MMR. Po dlouhých jednáních se podařilo zakoupit pozemek na 
stavbu nového sběrného dvora, jehož současné umístění v centru obce je nevyhovující. Na nevyužitých veřejných prostran-
stvích u sídliště vznikly dva nové parky osázené stromy a keři s posezením na lavičkách. Proběhla oprava hráze a vyčištění 
koupaliště, bylo zde vybudováno antukové hřiště. V nedávné době město dokončilo stavbu inline dráhy, která slouží nejen 
milovníkům kolečkových bruslí, ale také cyklistům nebo chodcům.
     Toto je výčet větších akcí, které se podařilo během 4 let zrealizovat. Vedle toho průběžně probíhala běžná údržba majetku 
města, komunikací, veřejných prostranství apod. Samozřejmostí byla spolupráce s místními spolky a jejich finanční podpora 
ze strany města.
     Za vše, co se podařilo v minulém volebním období uskutečnit, bych chtěla poděkovat zastupitelům, kteří se aktivně podíleli 
na rozvoji města. Byla radost s nimi spolupracovat. Velké poděkování patří také zaměstnancům města za jejich nasazení a 
práci, kterou pro město odvedli.
     V současné době už je známé složení nového zastupitelstva. 14 mandátů získalo sdružení Nezávislí pro Kaznějov (celkem 
9 109 hlasů, což je 90,58 %) a 1 mandát Sdružení KSČM a nezávislých kandidátů (947 hlasů; 9,41 %). Voleb se zúčastnilo 
35,35 % oprávněných voličů. 
     Děkuji všem, kteří přišli k volbám a rozhodli o složení nového zastupitelstva. Věřte, že uděláme vše, co bude v našich silách, 
abychom naplnili vaše očekávání.
     V průběhu října bude svoláno ustavující zastupitelstvo, na kterém bude zvolen starosta, místostarosta a zbývající 3 členové 
rady. O termínu zastupitelstva budete včas informováni. Věřím, že zastupitelé vstoupí do nového volebního období s elánem, 
dokončí rozpracované projekty z minulého období a zahájí práci na nových. Složení zastupitelstva dává Kaznějovu záruku, 
že i v budoucnu dokážeme společně překonávat překážky a problémy, které nás čekají.
     
Všem obyvatelům Kaznějova přeji pokud možno klidné a pohodové podzimní dny. 
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SLOVO STAROSTKY

Mgr. Eva Šimlová, starostka



•	 rada	města	schválila	finanční	příspěvek	ve	výši	3	000	Kč	na	úhradu	nákladů	běžecké	soutěže	
Kaznějovský	DoBěh	pro	Spolek	pro	Kaznějov;	

•	 zastupitelstvo	města	schválilo	FKBK	finanční	příspěvek	ve	výši	350	000	Kč	na	provoz,	činnost	a	údržbu	majetku	
klubu	v	roce	2022;	

•	 zastupitelstvo	města	schválilo	přijetí	finanční	dotace	z	rozpočtu	Plzeňského	kraje	v	rámci	programu	Podpora	
rozvoje	venkovského	cestovního	ruchu	v	PK	pro	rok	2022	na	pořízení	dřevěných	soch	podél	inline	dráhy	ve	výši	70	
000	Kč;	

•	 zastupitelstvo	města	schválilo	přijetí	finanční	dotace	z	rozpočtu	Plzeňského	kraje	v	rámci	programu	2022	Příspě-
vek	na	vybavení	a	opravy	neinvestiční	povahy	pro	SDH	Kaznějov	ve	výši	32	880	Kč;	

•	 zastupitelstvo	města	schválilo	navýšení	neinvestičního	příspěvku	pro	Základní	školu	Kaznějov,	okres	Plzeň-sever,	
příspěvková	organizace	na	rok	2022	o	částku	1	646	000	Kč	z	důvodu	významného	navýšení	cen	energií;	

•	 bylo	vypsáno	výběrové	řízení	na	veřejnou	zakázku	Kaznějov	-	střecha	objektu	v	hospodářském	dvoře	Stará	náves,	
do	výběrového	řízení	se	přihlásily	3	subjekty,	podle	kritéria	nejvýhodnější	cenové	nabídky	byla	vybrána	nabídka	
firmy	Občanské	stavby	spol.	s.r.o,	IČ	25204793	s	cenou	839	459,56	Kč	vč.	DPH;	

•	 dokončeny	investiční	akce:	Inline	dráha	podél	Kaznějovského	potoka	a	Parkoviště	na	p.č.	382/3,	382/58	a	382/59	
v	Kaznějově;	

•	 bylo	vypsáno	poptávkové	řízení	na	zpracování	kompletní	projektové	dokumentace	na	výstavbu	Sběrného	dvora	
v	Kaznějově,	do	poptávkového	řízení	se	přihlásily	2	subjekty,	podle	kritéria	nejvýhodnější	cenové	nabídky	byla	
vybrána	nabídka	firmy	Ing.	Jiří	Presl,	IČ	15746755	s	cenou	357	140	Kč	vč.	DPH;	

•	 na	parkoviště	u	kotelny	(Drahotínská)	byla	pořízena	nová	kamera	od	společnosti	ROSA	Computers,	IČ	45368236,	
Dolní	náměstí	49,	330	33	Město	Touškov	

Ing. Květa Hrabíková, tajemnice MěÚ 

„RYCHLÉ INFORMACE“
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Nové	parkoviště	pro	83	aut	v	Drahotínské	ulici	 Nové	parkoviště	pro	83	aut	v	Drahotínské	ulici	

Nové Zastupitelstvo města Kaznějov
Karbanová Dana Nezávislí pro Kaznějov  Štefl Pavel   Nezávislí pro Kaznějov
Šimlová Eva Mgr. Nezávislí pro Kaznějov  Bratek Jan Bc.   Nezávislí pro Kaznějov
Nový Petr Ing.  Nezávislí pro Kaznějov  Uhrová Ivana   Nezávislí pro Kaznějov
Valenta Petr Ing. Nezávislí pro Kaznějov  Pechátová Ivana  Nezávislí pro Kaznějov
Brejník Martin Ing. Nezávislí pro Kaznějov  Bartoníček Zdeněk Ing.  Nezávislí pro Kaznějov
Hep Jaroslav Ing. Nezávislí pro Kaznějov  Šmid Miroslav   Nezávislí pro Kaznějov
Běhounek Jindřich Nezávislí pro Kaznějov  Kožíšek Lukáš Sdružení KSČM a nezávislých kandidátů
Müller David  Nezávislí pro Kaznějov  



Během letních horkých dnů většina z nás navštívila místní 
koupaliště, ovšem málokdo tuší něco více z jeho historie. 

Že to býval původně rybník, se dnes můžeme dozvědět z pěk-
né informační tabule naučné stezky, která byla na koupališti 
umístěna před několika lety. Ovšem v dnešním článku se do-
zvíte možná ještě něco více, nejen o koupališti, ale i o dalších 
kaznějovských rybnících. Kaznějov měl v minulosti rybníky 
rovnou tři, které postupem času zanikly. Zůstal jediný, i když 
v pozměněné podobě, nejmladší rybník zvaný „Hořejšák“ 
neboli naše koupaliště. Někdo by ještě mohl namítnout, že 
nejmladší rybník se nachází na Vátince, ovšem ten spadá už 
do katastru obce Obora.

Pravděpodobně nejstarší zmínku o rybníce v Kaznějově mů-
žeme nalézti v listině opata Jakuba z 24. června roku 1346. 
Toho roku dostal Rychtář Petr z Kralovic od cisterciáckého 
řádu úkol „vysadit“ v Kaznějově ves o rozloze 16 lánů, kde 
bylo dále Petrovi dovoleno vybudovat na klášterním rybní-
ce mlýn. Následných záznamů o rybnících v Kaznějově bě-
hem staletí máme hned několik, vždy se ale píše pouze o 
dvou rybnících. Listina s pečetí krále Zikmunda z roku 1420, 
kde se Kaznějov se dvěma rybníky a dalšími statky zapisu-
je bratrům Janovi a Burijanovi z Gutštejna. Další zmínku o 
kaznějovských rybnících nalézáme v listině krále Vladislava 
II. Jagellonského z 29. ledna 1501. Zde Vladislav II. daruje 
Kaznějov opět se dvěma rybníky a dalších dvanáct vsí Volfovi 
z Gutštejna. Roku 1622 se z bývalých držav Diviše Markvar-
ta vrátila klášteru zpět vesnice Kaznějov se dvěma rybníky. 
Ještě v Müllerově mapě Čech z roku 1720 a zároveň v po-
drobné mapě plaského klášterství od Mauritia Vogta z let 
1724 - 1730 jsou zakresleny stále jen dva rybníky, Klášterní 
neboli Panský rybník a Dolejší rybník zvaný pod Mottysem 
(dnešní park u hasičské zbrojnice). Hořejší nebo také Horní 
rybník (dnešní koupaliště) zde chybí a můžeme se domní-
vat, že byl založen až jako poslední, pravděpodobně někdy 
mezi léty 1730 až 1785. Právě od roku 1785 se v Josefín-
ském katastru hovoří už o třech rybnících: Hořejší rybník 
Kazniowský, Dolejší pod Mottysem a Panský rybník dolejší. 
Největší a nejstarší z těchto rybníků byl Klášterní rybník, též 
nazývaný Panský rybník, který zanikl jako první během 19. 
století. V terénu tvořil jakousi podkovu, kde jeden konec ryb-
níka sahal přibližně do dnešních míst parkoviště obchodního 
domu Norma a druhý konec rybníka se nacházel na loukách 
pod Olejnou. Ale o tomto největším kaznějovském rybníku, 
srovnatelného vodní plochou se současným Odlezelským je-
zerem, zase někdy příště. 

Nyní se zaměříme na Hořejší rybník - koupaliště, též zvaný 
rybník na Čekale nebo také rybník na Čekance. Tento název 
se dříve používal podle stejnojmenného lesa, jenž byl pojme-
nován dle myslivců, kteří do těchto míst chodili na čekanou. 
V indikační skice stabilního katastru z roku 1839 je zazna-
menán další název: „Obecní rybník na Čekánku“. Rybník byl 
napájen vodou z Kaznějovského potoka, jehož prameniště 
bylo nedaleko v lesích za rybníkem. Dnes toto prameniště již 
nelze dohledat vlivem přeměněné krajiny způsobené těžbou 
kaolinu. Máme zde také záznam o utonutí, kdy se v rybníce 
roku 1914 utopil Alois Němec, stár 20 let, jehož tělo se na-
šlo až druhý den. Poměrně mnoho zpráv o stavu a používání 
rybníku se dochovalo z období první republiky. V roce 1930 
je uzavírána smlouva na šest let mezi obcí a továrnou na čer-
pání vody z Hořejšího rybníka pomocí rourového vodovodu. 

Mimo jiné se ve smlouvě uvádí: Chov ryb provádí obec na své 
nebezpečí, bez práva jakékoliv náhrady ze strany firmy Do-
lové a průmyslové závody, dříve J. D. Starck. Firma též neručí 
za škody, které by vznikly, kdyby byla voda vyčerpána. Dále 
se továrna zavázala, že v případě velkého sucha dovolí kaž-
dému místnímu občanovi odebrati z rybníka tolik vody, kolik 
má pro domácnost svou zapotřebí. Také všem hostinským v 
Kaznějově včetně továrního hostince bylo ponecháno vybí-
rání ledu ze jmenovaného rybníku. Též bylo dovoleno, aby 
místní občané mohli v pronajatém rybníku koupat své koně, 
ale za případné zranění koně při koupání však pronajímatel 
nenesl žádnou záruku. F. J. Zetek ve své knize z roku 1932 
uvádí: „Katastrem obce protéká potok zvaný Kaznějovský. 
Pramení u kaolinové továrny a protéká oběma rybníky, Ho-
řejším pod lesem a Dolejším ve vsi. Voda v Hořejším rybní-
ce jest zdravá a v poslední době se tam chovají ryby. Voda 
v Dolejším rybníce a v potoce pod ním jest nezdravá, poně-
vadž obsahuje v sobě kyseliny unikající z chemické továrny.“ 
Během padesátých let se chemická továrna rozhodla rybník 
přeměnit na velké přírodní koupaliště nákladem 700 000,- 
Kčs z kvóty ministerstva chemického průmyslu. Koupaliště 
bylo předáno k veřejnému užívání roku 1957, i když zkolau-
dováno bylo o dva roky později. Uvádí se, že před vybudo-
váním koupaliště byl rybník neudržovaný a velmi zanesený 
bahnem. 

Zajímavostí je budova vodácké klubovny a hospody Pijavice 
na koupališti, která dříve stála v chemické továrně a slouži-
la jako závodní kuchyně s jídelnou pro chemický závod. Na 
konci padesátých let je tato budova uváděna jako nevyhovu-
jící pro potřeby stravování. Podle vyprávění pamětníků byly 
hygienické podmínky v této staré závodní kuchyni opravdu 
žalostné, zde stravujícím se zaměstnancům továrny běhaly 
krysy doslova pod nohama. Budova byla na začátku 60. let v 
továrně rozmontována a převezena na koupaliště, kde byla 
opět sestavena. A tak našla tato budova nové uplatnění na 
našem koupališti, kde funguje dodnes. Roku 1966 došlo ještě 
k dalším úpravám a napojení koupaliště na dálkový vodovod 
z řeky Střely, vybudovaný chemickou továrnou.

Václav Forejt

Historie kaznějovského koupaliště
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Kaznějovští hasiči se zúčastnili Hasičských  
slavností v Litoměřicích

Po	dvouleté	nucené	pauze	se	po	pěti	letech	v	pátek	10.	a	
v	sobotu	11.	června	uskutečnil	osmý	ročník	Hasičských	

slavností	Litoměřice	2022.	Na	výstaviště	Zahrada	Čech	se	
sjelo	přes	200	sborů	dobrovolných	hasičů	z	ČR	i	okolních	
států,	zástupci	Hasičského	záchranného	sboru	ČR,	Armá-
dy	 ČR	 a	 hasičských	 záchranných	 sborů	 podniků	 a	 řada	
dalších	 tradičních	 partnerů	 slavností.	 Během	 dvou	 dnů	
litoměřické	výstaviště	navštívilo	přes	27	000	návštěvníků.
Výstaviště	Zahrady	Čech	zaplnilo	přes	200	kusů	historic-
ké	hasičské	 techniky	 a	 soudobé	 techniky	Hasičského	 zá-

chranného	sboru	ČR,	Armády	ČR,	podnikových	a	dobro-
volných	 hasičů.	 Z	moderní	 techniky	 se	mimo	 klasických	
cisternových	 stříkaček	 představily	 například	 zodolněné	
(pancéřované)	cisternové	stříkačky	Titan	a	Triton,	výšková	
technika	(žebříky	a	plošiny),	speciální	vůz	do	chemického	
provozu	 s	velkým	výkonem,	vozidlo	 s	hasicím	ramenem,	
zdravotní	Pandur	a	operační	sál	polní	nemocnice	Armády	
ČR,		vyprošťovací	jeřáb	nebo	letištní	speciál	Panther.

Z	 historické	 techniky	 zde	 byly	 zastoupeny	 všechny	 typy,	
od	 zápřahových,	 parních	 a	 ručních	 stříkaček	 po	 žebříky	
a	motorové	stříkačky	a	vše	doprovodila	řada	historických	
hasičských	 automobilů.	Nejstarší	 hasičské	 stříkačky	 byly	
z	konce	19.	století.	V	rámci	slavností	byla	pro	návštěvníky	
také	 otevřena	 nedaleká	 litoměřická	 stanice	 profesionál-
ních	hasičů.		Výstavu	doprovázely	dynamické	ukázky	tech-
niky	 a	 práce	 hasičů;	 u	moderní	 techniky	 tak	 návštěvníci	
mohli	vidět	v	akci	stříkačku	Titan,	ukázku	zařízení	Cobra	
(řezání	materiálů	vodním	proudem),	ukázku	práce	s	hasicí	
puškou	nebo	práci	hasičů	lezců.	V	sobotu	se	v	ukázce	před-
stavil	i	divácky	velmi	atraktivní	letištní	speciál	Panther.		Z	
historické	 techniky	nechyběly	ukázky	 funkčních	 ručních,	
parních	nebo	motorových	stříkaček	a	automobilů.

Kaznějovský	sbor	dobrovolných	hasičů	se	Hasičských	slav-
ností	zúčastnil	 již	popáté	a	na	letošních	slavnostech	opět	
vystavoval	historický	hasičský	automobil	Praga	RN.	Naše	
Erena	 byla	 vybrána	 i	 do	 sobotního	 průvodu	 techniky	 a	
chvíli	slávy	si	letos	užila	i	v	hlavních	televizních	zprávách.	
Vedle	prezentace	sboru,	města	a	naší	historické	techniky	se	
sbor	po	celou	dobu	podílel	i	na	zajištění	zázemí	nejen	pro	
nás	samotné,	ale	i	pro	několik	dalších	spřátelených	sborů,	
se	kterými	se	této	akce	již	tradičně	společně	účastníme.
V	 pátek	 10.	 6.	 jsme	 obdrželi	 z	 rukou	 Alexandra	 Vondry	
slavnostní	stuhu	na	sborový	prapor.

V	 sobotu	 před	
otevřením	výsta-
viště	 začal	 pro-
gram	 slavnost-
ním	 nástupem.	
Na	Mírovém	ná-
městí	 v	 Litomě-
řicích	 defilovalo	
přes	170	sborů	s	
více	než	100	his-
torickými	 pra-
pory.	 Po	 defilé	
sborů	následoval	
průvod	techniky,	
ve	kterém	jelo	47	
kusů	historické	a	
18	kusů	moderní	
techniky.	 Zápřa-
hové	 koňky	 táh-
lo	 15	 párů	 koní	
a	 byly	 zařazeny	
také	 čtyři	 histo-
rické	 traktory.	
Nejstarší	automobil	v	průvodu	byl	z	roku	1910,	šlo	o	vůz	
značky	Laurin	a	Klement.	Akci	zakončil	přelet	letounů	Ar-
mády	ČR	JAS-39	Gripen.	Celou	akci	svojí	přítomností	za-
štítili	a	podpořili	významní	hosté	–	předseda	Senátu	ČR,	
ministr	vnitra,	generální	ředitel	HZS	ČR,	vedení	SH	ČMS,	
hejtman	Ústeckého	kraje,	starosta	města	Litoměřic	a	další.
Po	programu	na	výstavišti	sobotní	program	vyvrcholil	ve-
čer	 na	 Lodním	 náměstí	 prezentací	 Záchranného	 útvaru	
Hasičského	 záchranného	 sboru	 ČR	 a	 jeho	 techniky.	 Na	
Labi	se	v	ukázkách	představily	plovoucí	transportéry	a	člu-
ny.	Po	nebi	 se	proháněly	vrtulníky	 letecké	 služby	Policie	
ČR	a	Armády	ČR;	nechyběla	ukázka	hašení	pomocí	bambi	
vaku.	Po	setmění	následovala	Hasičská	hudební	fontána	-	
světelná	show	na	způsob	Křižíkovy	světelné	fontány	stříka-
ná	hasičskými	proudnicemi.	Letos	51	proudů	ztvárnilo	na	
hudbu	Smetanovy	Vltavy	unikátní	představení,	při	kterém	
voda	dosahovala	120	metrů	do	dálky	a	67	metrů	do	výšky.	
Večerní	akci	ukončil	ohňostroj.

Závěrem	mi	dovolte	poděkovat	všem,	kteří	se	podíleli	na	
organizaci	 a	 zabezpečení	 naší	 účasti	 i	 celých	Hasičských	
slavností	a	také	městu	Kaznějov,	které	tuto	akci	podpořilo	
i	 tím,	 že	 umožnilo	 účast	 naší	 techniky	 a	 její	 dopravu	do	
Litoměřic	a	zpět.

Za JPO SDH Kaznějov Ing. Marek Vejvoda 
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Mladí hasiči začali s tréninky už na konci prázdnin

Mladí	hasiči	se	na	konci	školního	roku	vypravili	na	po-
slední	závody	před	prázdninami,	a	to	do	Horní	Bělé	

na	soutěž	jednotlivců	na	60	m	s	překážkami	a	na	večerní	
požární	 útoky.	 V	 jednotlivcích	 byli	 v	 kategorii	 mladších	
Lucie	Krátká	a	Michael	Sušánka	shodně	na	6.	místě	a	To-
máš	 Bílý	 sedmý.	 Soutěž	 jednotlivců	 v	 kategorii	 starších	
byla	 bohužel	 zrušena	 pro	 déšť	 a	 velké	 riziko	 zranění	 na	
mokrých	překážkách.	Večerních	útoků	se	zúčastnila	i	naše	
přípravka,	která	byla	druhá,	mladší	byli	16.	a	starší	na	pěk-
ném	6.	místě.	
Naši	zástupci	v	kategorii	dorostu,	Dominik	a	Jakub	Šubr-
tovi,	si	v	dresu	SDH	Manětín	na	krajském	kole	vybojovali	
postup	na	MČR	dorostu	do	Ústí	nad	Labem,	kde	jejich	ve	
srovnání	 s	 ostatními	možná	nejmladší	 družstvo	 skončilo	
na	12.	místě.	
V	srpnu	jsme	ještě	v	rámci	přípravy	na	podzim	vyjeli	s	jed-
ním	zástupcem	v	kategorii	mladších	a	 jedním	v	kategorii	
starších	na	soutěž	v	60	m	překážek	jednotlivců	do	Roztok,	
hlavně	na	zkušenou	s	překážkami	a	umělým	povrchem.	
Tréninky	 všech	 začaly	 hned	 na	 konci	 prázdnin,	 protože	
nás	už	na	začátku	září	čekaly	požární	útoky	na	Junior	cupu	
v	Plzni	u	Globusu	v	sobotu	10.	září	a	hned	nato	v	neděli	
11.	 září	 soutěž	na	60	m	překážek	 jednotlivců	na	umělém	
povrchu	na	stanici	HZS	Plzeň	–	Košutka.	V	sobotu	pěkně	
rozběhnutý	požární	útok	 starším	nevyšel	 kvůli	nepředví-
datelné	závadě	na	materiálu	a	skončili	11.;	mladší	skončili	
9.	Jednotlivci	se	v	neděli	neztratili	a	nejlépe	dopadli	v	ka-
tegorii	starších	Pavel	Treml	na	9.	místě	a	Jakub	Šubrt	12.	V	
mladších	nás	reprezentovali	a	mezi	10	nejlepšími	se	umís-
tili	Lucie	Krátká,	Michael	Sušánka	a	Tomáš	Bílý.	
	
Další	podzimní	období	se	bude	nést	už	ve	znamení	branných	závodů	a	zimní	přípravy	v	tělocvičně	ZŠ	a	klubovně	hasič-
ské	zbrojnice.

Za SDH Kaznějov Monika Šubrtová

Relax, sport, kultura. To vše nabízelo kaznějovské koupaliště

Teplé	dny	jsou	už	nenávratně	pryč	a	areál	kaznějovského	
koupaliště	se	začíná	pomalu	ukládat	k	zimnímu	odpo-

činku.	Během	teplých,	někdy	až	tropických	dní,	byl	doslova	
v	obležení	návštěvníků,	kteří	si	užívali	vodních	radovánek.	
A	nebyli	to	zdaleka	jen	místní.	Areál	se	sportovním	záze-
mím,	dětským	hřištěm	a	občerstvením	si	oblíbili	v	posled-
ních	 letech	 také	přespolní	a	bez	nadsázky	 jsme	poměrně	
často	slýchávali,	že	nám	ho	tak	trochu	závidí.	
Návštěvníci	 si	 ale	 také	 už	 zvykli,	 že	 se	 v	 areálu	 pořádají	
každý	měsíc	akce.	Ať	už	sportovní,	nebo	kulturní.	V	režii	
pronajímatele	kiosku	Pijavice	se	 letos	uskutečnil	koncert	
skupiny	Tom	Band,	Extra	Band	revival	a	Odyssea.	Na	mě-
síc	říjen	chystá	ještě	provoněné	Vepřové	hody.	V	režii	sou-
kromé	 osoby	 do	 Kaznějova	 znovu	 zavítal	 zpěvák	Martin	
Maxa.	Pod	taktovkou	Spolku	pro	Kaznějov	se	měl	v	srpnu	
uskutečnit	tradiční	koncert	skupiny	Sifon	rock,	který	byl	ale	kvůli	deštivému	počasí	zrušen,	stejně	jako	tomu	bylo	ze	
stejného	důvodu	v	minulém	roce.	
Co	se	ale	povedlo	na	výbornou,	byla	premiéra	letního	kina,	do	kterého	všechny	milovníky	filmů	pozvalo	Město	Kaznějov.	
Obří	plátno	v	neděli	21.	srpna	před	vodní	hladinou	postavilo	takzvané	Kino	na	kolečkách,	které	jezdí	po	republice	a	na-
bízí	své	služby	tam,	kde	stálý	letňák	nemají.	
Nová	česká	komedie	Střídavka,	která	se	po	setmění	začala	promítat,	přilákala	přes	130	platících	diváků,	což	mile	pře-
kvapilo	organizátory,	ale	i	vedení	našeho	města.	Někteří	seděli	na	svých	donesených	židličkách,	jiní	si	ustlali	na	zemi	na	
dece	nebo	využili	lavic.	V	kiosku	si	koupili	něco	dobrého	k	pití,	ve	stánku	popcorn,	k	tomu	příjemné	počasí…	nic	tedy	
nebránilo	vychutnat	si	tu	pravou	atmosféru	letního	kina	pod	širým	nebem.	

Valentýna Bílá
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Novou inline dráhu zdobí dřevěné sochy

Čtyři	 dřevěné	 sochy,	 které	 od	 září	 zdobí	 novou	 inline	
dráhu	v	Kaznějově,	jsou	dílem	řezbáře	Libora	Belfína	

z	Výrova	u	Švihova	na	Klatovsku.	

Když	jsme	ho	v	polovině	července	navštívili	v	jeho	dřevem	
provoněném	království,	abychom	se	podívali,	 jak	dubové	
sochy	pro	nás	vznikají,	měl	rozdělané	dvě	ze	čtyř	–	veverky	
se	sovami	a	káně.	Jak	budou	vypadat	výr	a	datel	měl	v	té	
době	jen	v	hlavě.	I	když	bylo	káně	jen	hrubě	opracované	a	
na	dubovém	kmeni	bylo	práce	ještě	na	několik	hodin,	bylo	
nám	jasné,	že	výsledek	bude	stát	za	to.
	
Libor	Beflín	se	specializuje	na	sochy	hmyzu	v	nadživotních	
velikostech.	Vidět	je	můžete	například	na	cyklostezce	He-
lenka	ze	Zelené	Hory	do	Kláštera	a	Dvorce	u	Nepomuku.	
Jeho	lavičky	s	osobnostmi	jsou	umístěné	na	cestě	z	Neuraz	
na	místní	lokalitu	Rousovy	a	obří	zvířata	dělají	radost	na	
naučné	stezce	Hrátky	se	zvířátky	v	lesoparku	Luh	v	Sušici.	
Libor	Belfín	má	práce	až	nad	hlavu.	V	jedné	části	stodoly	
měl	při	naší	návštěvě	kromě	ptáků	pro	nás	rozdělané	an-
děly,	v	druhé	části	stodoly	usychala	čerstvě	natřená	téměř	
třímetrová	zvonička,	okrasný	truhlík	v	podobě	obří	boty	či	
přísně	se	dívající	orel	na	vysokém	podstavci	(viz	snímek).	
Tady	 chce	mít	Belfín	 časem	výstavní	prostory.	 „Lidé	po-
řádně	nevědí,	co	dělám.	Když	si	přijdou	pro	domluvenou	
zakázku	a	vidí,	na	čem	dalším	právě	
pracuji,	zaujme	je	to.	Chtěl	bych	pro-
to	mít	nějaké	věci	na	skladě,	které	by	
byly	hned	na	prodej.	Ale	není	na	 to	
čas.	 Zakázek	 mám	 tolik,	 že	 nevím,	
co	dřív,“	přiznává	řezbář,	jehož	oblí-
beným	materiálem	je	dubové	dřevo.	
„Je	tvrdé,	méně	praská	a	má	nádher-
nou	strukturu	 let.	Pokud	se	o	sochu	
zákazníci	 dobře	 starají,	 vydrží	 jim	
několik	 let.	 Důležité	 je	 ji	 každý	 rok	
přetřít	a	také	nainstalovat	tak,	aby	se	
přímo	nedotýkala	země,“	radí.	

U	každého	kmene	na	opracování	má	
obrázky	 zvířat	 a	 ty	 se	 pak	 snaží	 co	
nejvěrohodněji	 promítnout	 do	 dře-
va.	„Dřevo	je	nevyzpytatelné.	Snažím	
se		využít	různé	jeho	přírodní	krásy	a	
zvláštnosti,“	přiznal	Belfín,	který	má	
to	štěstí,	že	se	živí	prací,	která	je	jeho	
velkým	koníčkem.			

Nebylo	to	ale	tak	vždy.	Vyučil	se	traktoristou	a	za	volantem	
strávil	několik	let.	Zlom	nastal	až	v	roce	2012,	kdy	viděl	v	
televizi	talentovou	soutěž,	ve	které		jiný	řezbář	předváděl	
umění	motorovou	pilou.	Šlo	o	takzvaný	Speed	Carving,	při	
kterém	se	umělci	snaží	v	krátkém	časovém	úseku	vytvořit	
co	nejlepší	dílo.	To	ho	nadchlo	natolik,	že	se	stejnému	ře-
meslu	začal	učit	podle	videí	na	internetu.	Od	roku	2016	se	
řezbařinou	zabývá	profesionálně.	Talent	patrně	podědil	po	
svém	pradědečkovi,	který	byl	malíř	a	sochař.	

Přiznává,	že	práce	se	dřevem	ho	úplně	pohltila.	Fascinuje	
ho,	co	se	dá	motorovou	pilou	udělat	za	detaily.	Právě	ta	je	
jeho	hlavním	pracovním	nástrojem.	Má	jich	nyní	osm	s	liš-
tami	různých	délek,	šířek	a	špiček.	Pak	jsou	to	frézky,	pil-
níky,	dláta,	vrtáky	a		brusky.	Těch	by	potřeboval	víc,	proto-
že	jak	tvrdí,	měnit	kotouče	ho	zdržuje	od	práce.	Vzpomíná,	
že	pro	něj	byla	zatím		nejnáročnější	výroba	třímetrového	
sokola	s	výrem.	

Vůně	dřeva	fascinuje	i	jeho	desetiletého	syna	Tomáše,	kte-
rý	se	nebojí	vzít	pilu	 	do	ruky.	„Má	velkou	představivost,	
což	je	k	této	práci	důležité,“	pěje	chválu	na	syna,	kterému	
se	už	například	podařilo	vydražit	výrobky	za	několik	tisíc	
korun	pro	tornádem	zasaženou	Moravu.			

Valentýna Bílá 
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Ani déšť nás neodradil a Opiliáda se konala

Blížila	se	sobota	20.	srpna	a	už	od	pondělí	předpovědi	
slibovaly	déšť.	A	bohužel	se	 tentokrát	odhady	meteo-

rologů	vyplnily	a	sobotní	krajinu	od	rána	zkrápěly	dešťo-
vé	 kapky.	 Zatímco	 zahrádkáři	 déšť	 vítali,	 organizátorům	
2.	ročníku	akce	Opiliáda	aneb	pivní	běh	se	hlavou	honilo,	
že	jich	na	akci	bude	pravděpodobně	víc	než	účastníků.	Pro	
upřesnění,	cílem	Opiliády	 je	zdolat	 trať	o	délce	5	km	a	k	
tomu	vypít	5	malých	piv.

Déšť	 neustával	 a	 od	 potenciálních	 závodníků	 přicházely	
dotazy,	zda	se	vůbec	poběží.	Odpověď	byla	 jednoznačná:	
Poběží!	Jaké	bylo	překvapení,	když	se	v	15	hodin	na	start	
v	kiosku	Pijavice	 s	 třetinkou	pěnivého	moku	nebo	coly	 s	
rumem	postavilo	9	žen,	4	muži	a	s	dvěma	deci	sodovky	nebo	fanty	také	2	děvčata;	o	4	závodníky	více	než	předchozí	rok,	
kdy	svítilo	slunce.	

Závodníci	po	startu	pokračovali	do	restaurace	Rest66	pro	druhý	nápoj,	třetí	na	ně	čekal	v	restauraci	U	Foksů,	odtud	ved-
la	cesta	z	kopce	znovu	do	Rest66	pro	čtvrtý	kus	a	pak	už	to	bylo	jen	po	rovince	zpět	na	koupaliště	pro	poslední	kousek.	
Vzhledem	k	tomu,	že	déšť	během	závodu	zesiloval,	do	posledního	piva,	coly	s	rumem	ani	sodovky	se	nikomu	už	nechtělo.
Díky	přátelské	atmosféře,	která	v	cíli	jako	vždy	panovala,	a	všichni	doběhnuvší	vehementně	podporovali	své	soupeře,	
každý	do	sebe	poslední	chladný	nápoj	nakonec	nasoukal.	

Převážná	většina	účastníků	si	závod	užila	a	slíbila,	že	za	rok	poběží	znovu.	Všichni	závodníci	mají	náš	velký	obdiv	a	dě-
kujeme	jim	za	účast.	Poděkování	též	patří	nadšeným	organizátorkám	a	tradičním	sponzorům.	

Za Pohyb Kaznějov Pavla Říhová

Zprávy z kynologického cvičiště

Milí	 čtenáři	 zpravodaje,	 zapálení	 pejskaři	 a	 příznivci	
kynologie.	Přinášíme	vám	malé	nahlédnutí	do	letoš-

ního	dění	v	našem	klubu.	

Na	začátku	roku	se	naše	řady	rozšířily	o	nové	psovody,	jak	
o	začínající,	tak	o	ty	zkušené.	Výcvik	jsme	obohatili	o	tré-
nink	obran	a	nácvik	stopování.	Cvičí	se	už	nejen	v	sobotu,	
ale	i	některé	dny	v	týdnu.

V	květnu	jsme	zorganizovali	již	13.	ročník	Pochodu	okolím	
Kaznějova,	o	kterém	jsme	vás	informovali	v	minulém	čísle	
Kaznějovského	zpravodaje.	

Osmnáctého	června	se	konal	4.	ročník	závodu	Memoriál	Jaroslava	Vavříka.	Pod	taktovkou		rozhodčího	Havránka	se	na	
start	závodu	postavilo	25	psovodů	se	svými	čtyřnohými	kamarády	rozličných	plemen.	Závodilo	se	ve	čtyřech	kategoriích	
podle	náročnosti.	V	kategorii	Šikovné	štěně	zvítězil	pes	Žvejk	plemene	cane	corso	Jacqueline	Kalinové,	naopak	v	katego-
rii	Šikovný	veterán	to	byl	hovaward	Bustter	Awedante	Ivany	Süssové.	Kategorii	ZZO	obsadila	Kristýna	Zajícová	a	její	pes	
Tazzi	plemene	briard	a	kategorii	ZZO	1	obsadila	stejná	psovodka,	ale	s	fenkou	Ovinou,	též	stejného	plemene.	

Letošní	ročník	nám	sluníčko	přálo	a	hřálo	o	sto	šest	-	ve	stínu	bylo	30°	Celsia,		a	co	potom	na	place.	Přesto	všichni	před-
vedli	pěkné	výkony,	nikdo	se	nezranil	ani	neuhřál	a	všichni	se	těšíme	na	další	ročník.

Ve	čtvrtek	23.	června	několik	našich	členů	z	řad	sportovní	kynologie	i	z	klubu	agility	vystoupilo	a	předvedlo	ukázku	vý-
cviku	na	Zemědělské	výstavě	na	Hadačce.		Publikum	bylo	spokojené	a	pejskům	za	jejich	výkony	bouřlivě	tleskalo.
V	letošním	roce	nás	čeká	ještě	jedno	takové	vystoupení,	a	to	na	Podzimní	výstavě	na	Hradě	Nečtiny	a	začátkem	prosince	
se	sejdeme	tentokrát	bez	psů	na	Valné	hromadě	klubu.	

Další	informace	o	naší	činnosti	najdete	na	našich	webových	stránkách	www.kynologickyklubkaznejov.cz.	

Za kynology Ivana Süssová 
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Štace v nové divadelní sezóně pod vlastní vlajkou 

Divadelní	prázdniny	skončily	a	od	září	se	rozběhla	nová	sezóna,	
letos	poprvé	pod	vlastní	vlajkou	Divadelního	souboru	Štace.	U	

jejího	vzniku	stál	náš	mladý	technik	a	nadšený	vexilolog	František	
Hep,	který	vlajku	nejen	navrhl,	ale	dokázal	její	ztvárnění	prosadit	
i	u	výboru	České	vexilologické	společnosti.	Vlajka	Štace	se	tak	ofi-
ciálně	 zapsala	do	Národního	 registru	 vlajek	 a	 praporů.	Vlajka	 je	
oslavou	kaznějovského	divadelního	souboru,	kdy	pomyslné	světlo	
reflektoru	vítá	na	scéně	panáčka	z	loga	Štace.	

Pilně	jsme	zkoušeli	a	oprašovali	text	na	další	reprízu	divácky	úspěš-
né	 francouzské	komedie	Na	správné	adrese,	která	se	uskutečnila	
koncem	září	v	Divadelním	klubu	ŠUTR.		Máme	nasmlouvaná	zá-
jezdová	představení	do	Radobyčic,	Přívětic,	Horní	Břízy	a	Plas	a	v	jednání	jsou	další	pořadatelé	v	Plzeňském	kraji.	
Také	se	velice	těšíme	na	přehlídku	Manětínský	divadelní	podzim,	která	se	uskuteční	v	KD	Manětín	během	předposled-
ního	listopadového	víkendu,	kde	DS	Štace	sehraje	naši	bláznivou	komedii	v	sobotu	19.	listopadu.

Na	podzim	nás	čeká	prestižní	účast	na	národní	přehlídce	Krakonošův	divadelní	podzim	ve	Vysokém	nad	Jizerou,	kde	3.	
října	uvádí	DS	Štace	autorské	monodrama	Obcházení	v	podání	autorky	a	herečky	Olgy	Paškové.

Milí	diváci,	držte	nám	palce	při	našem	divadelním	účinkování.	Děkujeme	za	vaši	přízeň	a	těšíme	se	na	setkávání	v	diva-
delním	klubu	ŠUTR.
	

Váš Divadelní soubor Štace Kaznějov, z.s.

Buřtování se sousedy udělalo tečku za prázdninami

Neodbila	 ještě	 ani	 třetí	 hodina	 odpoledne	 a	 už	 se	 na	
kaznějovském	koupališti	první	zářijovou	neděli	začali	

scházet	návštěvníci	akce	Buřtování	se	sousedy.	Počasí	vy-
šlo	na	výbornou	a	tak	strávit	volné	odpoledne	v	přírodě	a	
ještě	k	tomu	se	svými	kamarády	a	známými,	jen	vybízelo.	
Součástí	 již	 každoroční	 akce	 byla	 opět	 různá	 stanoviště,	
kde	si	nejmladší	účastníci	dokazovali,	jak	jsou	fyzicky	zdat-
ní,	ale	i	zruční,	a	za	to	dostávali	odměnu.	Úkoly	si	pro	ně	
opět	vzala	na	starost	Míša	Mudrová	z	Pohybu	Kaznějov	a	
její	dcera	Terezka.	
I	letos	k	nám	do	Kaznějova	přijela	z	Hradu	Nečtiny	Miluše	
Chlupová	se	svojí	tvořivou	dílničkou.	Tentokrát	si	pro	zá-
jemce	z	řad	školou	povinných	i	pracujících	připravila	výro-
bu	srdcí	a	stromečků	z	korálků	a	pro	školkové	děti	papírové	
housenky.
Mezitím	si	ostatní	pochutnávali	na	vlastnoručně	opečených	buřtech,	které	jim	zdarma	nabídl	náš	spolek	za	finančního	
přispění	Města	Kaznějov.
	
Děkujeme	všem,	kteří	jste	přišli	a	doufáme,	že	jste	si,	stejně	jako	my,	nedělní	odpoledne	užili	a	alespoň	na	chvíli	zapo-
mněli	na	povinnosti,	které	s	sebou	přinesl	nový	školní	rok.	

Za pořádající Spolek pro Kaznějov Valentýna Bílá
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Letní soustředění stolních tenistů v Radovánku

Ve	dnech	15.	až	20.	srpna	proběhlo	opět	po	roce	 letní	
soustředění	stolního	tenisu	v	Radovánku	v	Kaznějově.	

Vedení	se	opět	ujali	Petr	Dvořák	a	Radek	Holota	a	letošní	
maximální	kapacita	16	dětí	byla	rychle	zaplněna	z	řad	hrá-
čů	našeho	oddílu,	ale	i	nově	příchozích	z	Kaznějova,	Ryb-
nice	a	Plzně.

V	 pondělí	 po	 absolvování	 administrativních	 záležitostí	 a	
volného	rozehrání	byly	děti	rozděleny	do	čtyřech	týmů,	ve	
kterých	v	průběhu	soustředění	soutěžily	v	různých	disciplí-
nách.	Během	dne	vždy	účastníci	absolvovali	herní	trénink	
(75	 min),	 všestranný	 trénink	 (75	 min),	 doplňkový	 blok	
(75	min)	a	video	blok	(30	min).	Při	herním	tréninku	děti	
s	Petrem	trénovaly	jednotlivé	údery	a	kombinace	formou	
individuálního	 tréninku,	 tréninku	ve	dvojici	a	 tréninku	s	
robotem.	Všeobecné	tréninky	byly	věnovány	prohlubová-
ní	 rychlostních,	 koordinačních	 a	 kondičních	 schopností.	
Zvlášť	 jsme	 se	 zaměřili	na	práci	nohou,	kde	 jsme	využili	
cvičení	s	žebříčky,	o	kterých	se	mnohým	pak	možná	i	zdá-
lo.	Kondici	jsme	pak	trénovali	formou	kruhového	tréninku	
a	tabaty.

Doplňkový	blok	byl	věnován	soutěžím,	hrám	a	pozvaným	
hostům.	Letos	se	nám	povedlo	díky	Petrovi	přivítat	na	na-
šem	 táboru	 opravdu	 špičkového	 trenéra	Romana	Čecha,	
který	 tento	 rok	 trénuje	 vicemistry	 republiky	 SKST	 Cheb	
a	 je	 zároveň	 členem	 trenérsko-metodické	 komise	 České	
asociace	stolního	tenisu.	Středeční	dopoledne	tak	bylo	pod	
taktovkou	Romana,	který	dětem	ukázal	tréninkové	metody	
na	rychlost	a	koordinaci,	trochu	otestoval	pohybové	mož-
nosti	našich	hráčů	a	nakonec	došlo	i	na	osobní	trénink	na	
zásobníku.
Druhým	 naším	 hostem	 byla	 v	 pátek	 opět	 po	 roce	 Olga	
Holotová,	 která	 se	 věnovala	 dětem	 po	 stránce	 zdravotní	
a	ukázala	 jim	různá	kompenzační	a	dechová	cvičení.	Pro	
někoho	to	bylo	opakování,	ale	pro	mnohé	něco	úplně	nové-
ho.	Doufáme,	že	tato	jednoduchá	cvičení	se	stanou	pro	děti	
běžná	a	pomohou	dětem	kompenzovat	jak	tréninkovou	zá-
těž,	tak	sezení	u	mobilů.

Jak	 již	 bylo	 zmíněno,	 celé	 soustředění	 bylo	 prolnuto	 tý-
movou	soutěží,	která	se	skládala	z	různých	venkovních	her	
(disc-golf,	 pétanque),	 rychlostních	 a	 dovednostních	 sou-
těží	a	her	za	pomoci	Nintenda,	kde	děti	absolvovaly	sjezd	
na	balanční	podložce,	ale	také	si	poslední	den	změřily	síly	
v	tanci.	Sice	se	to	na	začátku	nesetkalo	u	kluků	s	velkým	
ohlasem,	ale	v	průběhu	soutěže	 zvítězil	 soutěživý	duch	a	
viděli	jsme	skvělé	taneční	kreace.	Poslední	součástí	soutě-
že	byl	turnaj	týmů,	který	vyplnil	páteční	dopoledne.

Páteční	odpoledne	a	večer	se	nesl	v	duchu	her	a	přípravy	
večerního	grilování.	Naštěstí	počasí	vydrželo	a	nechalo	nás	
si	pochutnat	na	hermelínech	a	buřtech.	Po	přespání	v	tě-
locvičně	jsme	celé	soustředění	zakončili	turnajem	jednot-
livců,	kde	se	nejvíce	dařilo	Vilému	Riegerovi,	který	zvítězil	
před	Filipem	Hrotkem,	Františkem	Kloudou	a	nejlepší	 z	
řad	dívek	Eliškou	Křenovou.	Gratulace	 směřuje	 ke	 všem	
účastníkům	za	předvedené	výkony	nejen	v	turnaji,	ale	i	v	
průběhu	celého	soustředění.	Někdy	se	ani	nestačíme	divit,	
co	všechno	se	děti	dokáží	naučit	za	týden	tréninků.

Závěrem	chceme	poděkovat	našim	hostům	za	jejich	čas	a	
snahu	dětem	předat	své	znalosti	a	prohloubit	jejich	doved-
nosti.	Těšíme	se,	že	se	s	našimi	svěřenci	setkáme	na	našich	
pravidelných	trénincích	v	Radovánku	nebo	na	3.	ročníku	
letního	soustředění	příští	rok.

Za trenérský tým Radek Holota 

Nohejbalový turnaj trojic ovládli Šamani z Horní Břízy

První	 zářijovou	 sobotu	 se	 odehrál	 v	 Kaznějově	 nohej-
balový	turnaj	trojic.	Klání	se	uskutečnilo	v	areálu	kou-

paliště,	 kde	 byl	 nedávno	 rekonstruován	 antukový	 kurt.	
Na	startu	letošního	14.	ročníku	se	sešlo	8	týmů	z	blízkého	
okolí.	Týmy	byly	 rozděleny	na	dvě	 skupiny	a	 systém	her	
vypracoval	správce	hřiště	Stanislav	Sedlák.	Občerstvení	v	
tekutém	i	tuhém	stavu	bylo	pro	účastníky	zajištěno	míst-
ním	kioskem	Pijavice.

Vítězem	se	nakonec	stal	tým	Šamani	z	Horní	Břízy.	Počasí	
bylo	krásné,	a	tak	by	byl	jistě	spokojený	i	zesnulý	Jaroslav	
Balák,	který	 stál	u	 zrodu	 turnaje,	 a	na	 jehož	počest	nese	
turnaj	název	Memoriál	Jaroslava	Baláka.
	
Už	teď	se	těšíme	na	další	ročník	v	příštím	roce.		

Za pořádající nohejbalisty Milan Pech 



Strana 11

Další černá skládka zmizela, další na nás ještě čeká

Určitě	by	bylo	hezké,	kdyby	se	na	mapě	celorepublikové	akce	Ukliďme	Čes-
ko	 naše	město	 neobjevovalo.	 Ale	 realita	 je	 taková,	 že	 nepořádek	 dělají	

hloupí	lidé	všude,	ať	je	to	Praha,	Plzeň	nebo	Kaznějov.	A	tak	jsme	se	v	září	opět	
přihlásili	do	podzimního	sběru	nepořádku.	
Sešlo	se	nás	jen	sedm	statečných.	Začali	jsme	úklidem	na	náměstí	a	pokračova-
li	kolem	kapličky	ke	hřbitovu.	I	v	tak	malém	počtu	se	nám	podařilo	zlikvidovat	
černou	skládku	u	křížku,	který	stojí	při	cestě	na	místo	posledního	odpočinku.	
Abych	byla	přesná	-	podařilo	se	nám	uklidit	to,	co	bylo	vidět	a	co	šlo	ze	země	
vytáhnout.	Bohužel	to,	co	během	let	už	schovaly	nánosy	hlíny,	není	v	našich	
silách	zlikvidovat.	
Na	tuhle	černou	skládku,	která	naštěstí	vznikla	před	mnoha	lety,	 jsme	přišli	
úplně	náhodou,	když	jsme	plánovaně	mířili	do	lesa	za	hřbitov,	kde	o	jiné	černé	
skládce	jsme	už	předem	věděli.	Upozornila	nás	na	ni	divoká	prasata,	jenž	růz-
né	věci	vyhrabala	ze	země.	K	ní	jsme	nakonec	vůbec	nedošli,	ale	domníváme	
se,	že	na	nás	počká	do	jara,	kdy	se	uskuteční	další	ročník	Ukliďme	Kaznějov.	
Stejně	 tak	na	nás	zřejmě	počká	neuvěřitelný	nepořádek	v	 lesích	kolem	kao-
linky	a	Bestu.	A	co	pak	pangejty	od	Bestu	do	Kaznějova.	Nemluvě	o	cestách	
kolem	koupaliště,	které	jsou	opakovaně	zamořovány	petkami,	vypitými	energy	
drinky,	obaly	od	sušenek…	
Dokud	budeme	lhostejní	k	místu,	kde	žijeme,	situace	se	nezmění.	
Děkujeme	městu	Kaznějov,	které	zajistilo	odvoz	pytlů,	a	děkujeme	též	jednotlivcům,	kteří	uklízejí	na	vlastní	pěst.	A	my	
víme,	že	tací	lidé	mezi	Kaznějováky	jsou!	

Za Spolek pro Kaznějov Valentýna Bílá 

Děti a mládež se zdokonalovaly na tenisových kempech

Během	letních	prázdnin	se	na	kurtech	Tenisového	klubu	
Kaznějov	 proháněli	 účastníci	 tenisových	 kempů.	 Zá-

jem	o	ně	byl	stejně	jako	v	předešlých	letech	mezi	dětmi	a	
mládeží	 obrovský,	 a	 tak	 se	uskutečnily	hned	 tři.	 Jeden	 v	
červenci	a	dva	v	srpnu.	Celkem	se	na	kurtech	vystřídalo	51	
dětí.	Mezi	nimi	byli	i	jedinci,	kteří	si	tenisu,	ale	i	kamarádů	
chtěli	užít	co	nejvíce,	a	tak	se	zúčastnili	všech	tří	běhů.	Zá-
klad	tvořili	domácí	hráči	a	doplnily	je	děti	z	ostatních	klubů	
z	Plzně	a	okolí.
		
Všechny	kempy	měl	v	režii	trenér	TK	Škoda	Plzeň	Marek	
Vodička	 a	 na	 pomoc	 si	 přizval	 další	 trenéry	 s	 bohatými	
hráčskými	zkušenostmi.	

Kemp	 vždy	 začínal	 v	 devět	 hodin	 ráno	 rozcvičkou,	 poté	
byla	 dopolední	 část	 zaměřena	na	 techniku	úderu.	 Samo-
zřejmě	nesměl	chybět	dopolední	doping	v	podobě	zdravého	ovoce.	Na	oběd	chodili	hladoví	sportovci	do	restaurace	U	
Foksů,	kde	měli	k	dispozici	jídlo	za	zvýhodněnou	cenu.	Vždy	v	pátek,	v	poslední	den	kempu,	dostali	hráči	jako	sladkou	
odměnu	zmrzlinový	pohár.	Samozřejmě	až	po	spořádaném	hlavním	chodu.	

Odpolední	část	kempu	byla	zaměřena	na	tréninkové	zápasy	jak	dvouhry,	tak	čtyřhry,	kondici,	posilování,	protahování	a	
zábavné	hry,	které	děti	rozvíjely	jak	v	pohybu,	koordinaci,	tak	v	celkové	sportovní	oblasti.	
Kempy	opět	probíhaly	formou	bodování,	kdy	jednotlivci	dostávali	body	za	každou	aktivitu.	Ti,	kteří	nasbírali	nejvíce	
bodů,	dostali	nejhodnotnější	ceny,	proto	se	vyplatilo	dát	od	prvního	dne	do	aktivit	všechno	a	pořádně	zamakat.	Ceny	ale	
byly	pro	všechny,	proto	nikdo	neodcházel	domů	smutný.	
Poslední	den	posledního	srpnového	kempu	se	všichni	pořádnou	hostinou	rozloučili	nejen	s	kempy,	ale	i	s	prázdninami.	
Děti	si	pochutnaly	na	šesti	druzích	pizz,	dortu,	bábovce	a	melounu.	V	hojném	počtu	se	dostavili	i	rodiče,	kteří	byli	podle	
zpětné	vazby	s	kempy	nadmíru	spokojeni.

Tenisové	kempy	 se	 letos	musely	uskutečnit	 bez	finančního	příspěvku	kaznějovského	klubu,	 který	 v	minulých	 letech	
každému	hráči	přispíval	částkou	800	korun.	Důvodem	bylo	to,	že	klub	dostal	nižší	dotace	než	obvykle	a	navíc	se	během	
roku	zvýšil	počet	tréninků	v	akademii,	a	tudíž	se	zvýšila	platba	za	trenéra.	Letošní	kempy	tak	byly	plně	v	režii	rodičů,	za	
což	jim	v	současné	době	zdražování	patří	poděkování.	Vést	ale	děti	ke	sportu	se	jim	určitě	mnohonásobně	vrátí.		

Valentýna Bílá 



Strana 12

Na sedmém ročníku DoBěhu padl rekord

Na	 konci	 prázdnin	 se	 již	 tradičně	 běžel	 sedmý	 ročník	
Kaznějovského	DoBěhu.	Celý	týden	Alena	Zárybnická	

se	svým	týmem	meteorologů	vytrvale	hlásili	studený	a	deš-
tivý	víkend.	Organizátoři	DoBěhu	se	ovšem	zastrašit	nene-
chali	a	s	pečlivostí	sobě	vlastní	provedli	všechny	nezbytné	
přípravy.	To	nakonec	Svatý	Petr	ocenil	a	na	sobotní	dopo-
ledne	mraky	nad	Kaznějovem	rozfoukal	na	jiné	strany.	Zá-
plavu	dešťových	kapek	posílenou	silným	větrem	seslal	až	
po	odchodu	posledních	závodníků	z	areálu	kaznějovského	
koupaliště,	kde	se	DoBěh	jako	obvykle	konal.

Registrační	list	vyplnilo	rekordních	68	nadšených	závodní-
ků.	Po	ukončení	registrace	odstartovali	jako	první	malí,	ale	
šikovní	Mazánci.	Ze	16	menších	dětiček	si	pro	 titul	Prin-
cezny	 z	Koupaliště	 doběhla	Viktorka	Smolová.	 Souboj	 to	
byl	ale	 těsný,	protože	Viktorce	šlapal	na	paty	druhý	Jiřík	
Miška.

O	něco	 delší	 trasu	 běžela	 druhá	 kategorie	 Školáci.	 Sedm	
statečných	školáků	vběhlo	do	cílové	rovinky	takřka	součas-
ně,	ale	nakonec	o	chlup	v	podobě	čtyř	setin	sekundy	zvítězil	
Matyáš	Gallik	před	Svatavou	Smolovou.

Ve	 třetí	 desetičlenné	 kategorii	 to	 nebylo	 tak	 těsné,	 ale	
všichni	 Poškoláci	 zaváleli.	 Na	 prvním	místě	 se	 s	 lehkým	
náskokem	umístil	Vítek	Miška,	druhý	pak	byl	Tom	Bílý.
Stejný	počet	závodníků	byl	 i	ve	čtvrté	kategorii,	 i	když	ti,	
jako	už	větší,	museli	vybíhat	´velký	koupácký	kopec´,	kte-
rého	se	obává	každý	závodník.	Naši	Šprťáci	si	s	ním	však	
hravě	poradili,	jako	první	do	cíle	přiběhla	Barča	Bartoníčková,	o	něco	pomalejší	byla	druhá	Klárka	Novotňáková.
Záškoláci	a	Letadla	běželi	společně	okolo	celého	koupaliště.	Tam,	kde	byl	start,	byl	i	cíl	a	do	něj	s	náskokem	přiletěla	
Letadla	Láďa	Bílý	v	závěsu	s	Áďou	Kondelíkovou.	O	pár	vteřin	později	do	cíle	vběhla	Terka	Bendová	s	Aničkou	Barto-
níčkovou.

U	dospěláků	se	rekordy	otřásaly	v	základech,	protože	Petr	Kuželka	vyrovnal	pětiletý	rekord	Michala	Vinklera.	Tak	si	
hrdý	spolumajitel	rekordu	odnesl	domů	malý	soudek	piva	jako	odměnu	od	pořadatelů.	U	dámské	části	startovního	pole	
se	k	rekordu	Katky	Vašíčkové	přiblížila	Jana	Lavičková.	Rekord	nakonec	odolal.	Dlouhá	trať	časovky	byla	jako	každý	rok	
propletena	vtipnými	poznámkami	a	všichni	si	to	moc	užili.
Díky	patří	sponzorům	Pekařství	Malinová,	Město	Kaznějov,	CEMOS	a	AGARICUS	spol.	s	r.o.	za	ceny	pro	vítěze	a	me-
daile	pro	všechny	závodníky.

Tak	zase	za	rok,	přijďte	se	proběhnout,	než	vás	známky	doběhnou!
	

Anička a Zdeněk Bartoníčkovi 
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Do nového školního roku s řadou novinek

Léto	uteklo	jako	voda	a	před	námi	je	podzim.	Jedno	takové	malé	ohlédnutí	za	
letními	tábory	si	ale	uděláme.	Na	pracovišti	Kaznějov	proběhly	tento	rok	nové	

a	neotřelé	tábory.	Samozřejmě	nechyběl	tradiční	Sportovní	tábor,	Taneční	tábor	a	letní	soustředění	Plastikových	mode-
lářů	a	Stolních	tenistů.	Ale	v	rámci	spolupráce	s	Dětským	domovem	DOMINO	jsme	udělali	i	příměstský	vzdělávací	camp	
pro	děti	ze	zmíněného	DOMINA,	kde	se	každý	den	hravou	formou	učily	v	dopoledních	i	odpoledních	blocích	český	jazyk,	
anglický	jazyk,	matematiku	a	další	předměty.	Nebyl	to	ale	pouze	vzdělávací	tábor,	samozřejmě	se	hrálo	mnoho	spor-
tovních	her,	pohybových	aktivit	také	nebylo	málo	a	děti	se	mezi	sebou	utkávaly	i	při	soutěžích.	Další	novinkou	byl	tábor	
Kreativ,	kde	si	účastníci	mohli	vyzkoušet	práci		s	keramickou	hlínou,	metodu	Leze	brouček,	práci	s	akvarelem,	vyrábění	
dekorací	a	mnoho	dalšího.	Největším	pobytovým	táborem,	který	jsme	v	kaznějovském	RADOVÁNKU	letos	zorganizova-
li,	byl	tábor	Po	stopách	hochů	od	Bobří	řeky.	Ten	se	realizoval	v	RS	Máj	Plasy	a	přihlásilo	se	nám	67	dětí.	Tématicky	byl	
pojat	klasickým	Foglarovským	stylem,	tedy	děti	vázaly	uzle,	rozpoznávaly	signály,	lovily	bobříky,	prozkoumávaly	lesy	a	
získávaly	nové	zkušenosti	a	dovednosti.	Již	nyní	připravujeme	pokračování	táboru,	pečlivě	vybíráme	místo	a	navážeme	
na	knižní	předlohu	Strach	nad	Bobří	řekou.

A	protože	je	před	námi	podzim,	který	se	nese	ve	znamení	nového	školního	roku,	připravili	jsme	si	i	mnoho	novinek,	co	
se	kroužků	týče.	V	tanci	si	můžete	vybírat	ze	Storm	baletu,	který	naleznete	pod	názvem	Stormík	a	také	z	velmi	známé	
taneční	skupiny	Spider	D.C.	Ve	sportu,	kromě	klasických	kroužků,	naleznete	nově	Lukostřelbu,	Sporťáček	a	Florbalo-
vou	přípravku.	Pokud	se	zajímáte	o	umění,	vyzkoušejte	Tvořivé	ručičky	nebo	kroužky	Malý	výtvarník	či	Mladý	umělec,	
a	pokud	chcete	zkusit	něco	ze	společenských	věd,	otevíráme	kroužky	Základy	španělštiny	a	Angličtinu	pro	pokročilé.	
Takovým	přechodem	mezi	uměním	a	společenskými	vědami	je	kroužek	Grafický	Des!gn,	který	povede	grafický	designér	
Miroslav	Tischler.

Stejně	jako	minulý	rok,	tak	i	letos	jsme	pořádali	velkou	akci	pro	prezentaci	naší	činnosti	veřejnosti,	a	to	na	náměstí	Re-
publiky	v	Plzni.	Akce	nesla	opět	název	JETOTU	a	konala	se	24.	září	od	10	do	21	hodin.	A	jako	každý	rok,	i	letos	jedeme	
do	Prahy	na	pobytový	víkend	Praha	patří	dětem,	který	má	vždy	nějakou	historickou	souvislost.	Na	tento	rok	spadá	výročí	
atentátu	na	Heydricha	a	právě	ten	si	v	Praze	připomeneme.	

Miroslav Tischler, Středisko volného času Radovánek 

Kaznějovští modeláři vyjeli do Maďarska 

Po	dvouletém	 období,	 které	 bylo	 velice	 chudé	 na	mo-
delářské	 soutěže,	 jsme	 se	 konečně	mohli	 rozjet	 uká-

zat	 svoje	výtvory.	Mimo	regionálních	soutěží,	na	kterých	
pravidelně	cinkne	nějaké	ocenění,	jsme	vyjeli	i	do	Maďar-
ského	 Mosonmagyárováru,	 které	 je	 hojně	 navštěvované	
modeláři	z	celého	světa.	V	této	velmi	těžké	konkurenci	(v	
soutěži	bylo	kolem	2400	modelů)	jsme	se	i	tak	neztratili.	
Celkem	jsme	získali	18	ocenění	v	daných	kategoriích.

U	 nás	 bylo	 nejvyšší	 soutěží	Mistrovství	 České	 republiky	
mládeže,	Mistrovství	České	republiky	seniorů.	MČR	mlá-
deže	se	konalo	letos	ve	Velké	Hleďsebi,	kam	jsme	vyvezli	i	naše	mládežníky.	Zde	naše	omladina	získala	dvě	1.	místa	(Vik-
tor	Stopka,	Jakub	Janda),	dvě	2.	místa	(Jan	Mikuta,	Matouš	Galjanič),	dvě	4.	místa	a	dvě	5.	místa.	Z	mistráku	seniorů	
jsme	dovezli	2.	místo,	3.	místo	a	5.	místo.

Bohumír Bílek 
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Do školky s úsměvem

Na	letní	zážitky	z	prázdnin	nám	zbyly	už	jen	hezké	vzpo-
mínky	a	pomalu	jsme	vpluli	do	nového	školního	roku.	

Pro	některé	děti,	ze	třídy	Sovičky,	nastal	rok	plný	práce	–	
předškolní	úkoly	připraví	a	prověří	zralost	našich	předško-
láčků,	čeká	je	spousta	objevování	a	poznávání,	předplavec-
ká	výchova	v	ZŠ,	edukativní	výlety.	Naopak	pro	naše	nově	
příchozí,	a	zároveň	nejmenší,	je	školka	zcela	novou	zkuše-
ností.	Děti	ze	třídy	Kytičky	se	postupně	seznamují	s	novým	
prostředím,	 novými	 kamarády	 a	 školkovými	 pravidly.	 A	
pod	 laskavým	vedením	učitelek	 se	 snaží	 osamostatňovat	
se	a	osvojovat	si	základní	návyky	pro	pobyt	ve	školce.	
Třída	 Sluníčka	 je	 plná	 šikovných	 dětí,	 které	 už	 prostře-
dí	 důvěrně	 znají,	 a	 dál	 se	 zdokonalují	 v	 dovednostech	 a	
schopnostech	 získaných	 během	 loňského	 školního	 roku.	
Na	všech	 třech	 třídách	MŠ	 je	optimální	naplněnost,	kte-
rá	zaručuje	pedagogům	i	dětem	vhodné	prostředí	pro	vý-
chovně	–	vzdělávací	proces.
Podzim	v	naší	školce	prožijeme	pestře.	Čeká	nás	divadelní	
představení	V	koruně	stromu,	předvánoční	fotografování	a	
předškoláčky	výlet	za	zvířátky	do	ZOO	Plasy	&	Fantasy	golf	
Plasy.	Už	se	moc	těšíme!
Hezký	barevný	podzim	přejí	Sovičky,	Sluníčka	a	Kytičky	z	
MŠ	Kaznějov	sídliště.	

Kateřina Mandousová, MŠ Kaznějov sídliště 

Nejmenší děti přišly do zrekonstruované třídy  

S	novým	školním	rokem	začínají	pro	všechny	rodiče	pra-
videlné	pracovní	a	organizační	rituály.	Přestože	byly	v	

srpnu		prázdniny		v	plném	proudu,	v	MŠ	probíhala	velká	
rekonstrukce	celé	1.	třídy	Koťátek	pro	naše	nejmenší	děti.	
Malovalo	se,	natíralo,	vyměňoval	se	koberec	a	lino,	stěho-
valo	 se	a	uklízelo,	 aby	 se	dětem	ve	 třídě	 líbilo.	Kreativní	
učitelka	Jaroslava	Šustová	vyzdobila	zdi	obrázky	a	natřela	
žebřiny,	pod	které	namalovala	strom,	aby	měly	děti	dojem	
žebříku.
1.	září	bylo	vše	připraveno	a	těšili	jsme	se	na	52	dětí,	které	
jsou	celkem	ve	3	běžných	třídách	ve	věku	od	2	do	6	let.	Ve	
všech	třídách	je	nastaven	Integrovaný	blok,	který	obsahu-
je	cíle,	 inspiraci	a	činnosti,	kterými	vedeme	děti	k	samo-
statnosti	,	ke	spolupráci	i	k	sebevědomí.	Cílem	je	adaptace	
dětí,	 spoluvytváření	 pravidel	 ve	 třídě,	 navazování	 kon-
taktů,	 zbavování	 se	 ostychu.	 Velmi	 důležitá	 je	 vzájemná	
komunikace,	respekt	a	tolerance.	Děti	se	učí	vyslechnout	
i	jiný	názor	a	vyrovnávat	se	s	prohrou,	která	je	pro	ně	těž-
kým	momentem,	ale	jen	překonáváním	překážek	sílíme.
Na	co	nezbyl	čas	při	třídních	schůzkách	v	MŠ	první	týden	v	
září	a	co	potřebují	děti	od	rodičů?		Lásku,	důvěru,	pochva-
lu,	obejmutí,	plnou	pozornost,	alespoň	několikrát	denně.	
Udržujte	s	dětmi	oční	kontakt,	děti	se	to	od	vás	budou	učit.	
Před	spaním	není	vhodné	hrát	počítačové	hry,	dívat	se	do	
mobilů	a	tabletů,	důležitý	je	rozhovor	a	naslouchání.	
Přinášíme	 sedm	otázek	 nejen	 pro	 děti:	 Co	 by	 sis	 chtěl	 z	
dnešního	dne	zapamatovat?	Jaký	zážitek	se	 ti	 jako	první	
vybaví	z	dnešního	dne?	Je	něco,	co	bys	udělal	jinak?	Stalo	
se	něco,	co	tě	naštvalo?	Je	něco,	co	by	sis	pamatovat	ne-
chtěl?	Stalo	se	něco,	co	ti	udělalo	radost?	Co	se	ti	dnes	po-
vedlo?
Takto	 budeme	 podporovat	 mentální	 zdraví	 dětí.	 	 A	 pro	
fyzické	zdraví	dětí	připravujeme	přednášku	na	téma	pre-

vence	–	jak	posílit	imunitu,	jak	eliminovat	opakovaná	one-
mocnění	dětí	a	jak	být	vědomý	kupující	při	navyšování	cen	
na	trhu.		Cílem	bude	zlepšení	docházky	všech	dětí	do	MŠ.		
Na	přednášku	vás	zveme	v	pondělí	3.	října	od	16	-	16.45	h.

 
Za MŠ Pod Továrnou Jana Kotrchová 
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Letní umělecké soustředění

Předposlední	týden	v	srpnu	se	konalo	již	počtvrté	Letní	
umělecké	soustředění	ZUŠ	Kralovice.	Zájem	o	tuto	akci	

neustále	roste.	Tento	rok	strávilo	celkem	58	účastníků	šest	
dní	plných	hudby,	malování	a	dalších	zážitků	na	zámku	v	
Trhanově.	Hudebníci	každé	dopoledne	hráli	v	orchestru	a	
odpoledne	 se	věnovali	komorní	hře.	Malíři,	 kteří	 se	 sou-
středění	zúčastnili	již	podruhé,	se	zabývali	malbou	krajiny.	
Součástí	Letního	uměleckého	soustředění	byla	také	tábo-
rová	 hra,	 opékání	 buřtů,	 noční	 hra…	 Všichni	 celý	 týden	
trénovali	a	malovali,	aby	na	závěr	mohli	předvést	své	do-
vednosti.	Poslední	den	se	jako	již	tradičně	konal	koncert	s	
výstavou,	kde	žáci	před	plným	sálem	převedli,	co	se	během	
uplynulého	 týdne	naučili	 a	 vytvořili.	Po	koncertu	 se	plni	
zážitků	 navrátili	 do	 svých	 domovů.	 Dle	 zpětných	 reakcí	
se	někteří	nemohou	dočkat	dalšího	 soustředění,	 které	 se	
bude	konat	opět	za	rok.	

Velký	dík	patří	všem,	kteří	se	na	soustředění	podíleli,	a	hlavně	panu	řediteli	Luboši	Markovi,	který	věnuje	každoročně	
velké	úsilí	na	pořádání	této	akce.

ZUŠ Kralovice 

Obrázky žáků ZUŠ poputují do Kolumbie

Žáci	 výtvarného	 oboru	 pod	 vedením	Alice	 Pokorné	 se	
účastnili	 soutěže	„To	 je	moje	země“	pořádané	nadač-

ním	 fondem	My	 trees.	Cílem	soutěže	bylo	vybrat	 soubor	
prací,	který	představí	očima	dětí	Českou	republiku	svým	
vrstevníkům	v	Kolumbii.	Z	Kolumbie	byl	zase	prezentován	
podobný	soubor	u	nás.	Jednalo	se	o	celorepublikovou	sou-
těž,	v	níž	se	sešlo	téměř	300	prací.

Na	předních	příčkách	se	opět	umístilo	několik	našich	žáků.	
Diana	Fránová	získala	1.	místo	v	první	kategorii,	Kateřina	
Semanová	2.	místo	v	první	kategorii,	Marie	Vodičková	1.	
místo	 ve	 druhé	 kategorii,	 Květuše	Herejtová	 2.	místo	 ve	
druhé	 kategorii,	 Ellen	 Růžková	 a	 Barbora	 Fajfrlíková	 se	
dělí	o	2.	místo	ve	třetí	Kategorii.
	
Všem	jmenovaným	žákům	moc	gratulujeme.

ZUŠ Kralovice 



Z NAŠÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Strana 16

Naši noví prvňáčci

Slavnostní uvítání prvňáčků

Začal	opět	nový	školní	rok	a	naši	noví	žáčkové	spolu	se	
svými	rodiči	a	prarodiči	se	sešli	ve	školní	jídelně,	kde	

proběhlo	 slavnostní	 pasování	 na	 prvňáčky.	 Pozvání	 při-
jala	i	paní	starostka	Mgr.	Eva	Šimlová,	která	svými	slovy	
přivítala	budoucí	žáčky	a	 jejich	rodiče,	poté	se	ujal	 slova	
i	 pan	 ředitel	Mgr.	Tomáš	Korelus,	 přivítal	 je	 v	 naší	 ško-
le,	popřál	dětem	hodně	úspěchů	a	rodičům	pevné	nervy	a	
mnoho	trpělivosti.	Nakonec	si	každý	prvňáček	došel	ke	své	
třídní	učitelce	pro	pasovací	kytičku,	knížku	a	pamětní	list	
na	dnešní	den.
Po	skončení	slavnostního	zahájení	si	paní	učitelky	odved-
ly	své	prvňáčky	do	tříd,	kde	si	spolu	ještě	chvíli	povídali,	
seznamovali	 se	 a	 plnili	 zábavné	 aktivity.	 Přejeme	 našim	
novým	žáčkům,	aby	se	jim	ve	škole	líbilo,	našli	si	tu	plno	
kamarádů	a	zažívali	jen	samé	veselé	chvíle.

Libuše Sajnerová

1.A

1.B
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Slučovací kurz žáků 6. tříd

Dne	14.	9.	2022	proběhl	 společný	slučovací	kurz	žáků	
6.	 tříd.	Ráno	 jsme	 se	 všichni	 blíže	 seznamovali	 pro-

střednictvím	kolektivních	her	ve	 třídě.	Poté	 jsme	vyrazili	
na	kaznějovské	koupaliště,	kde	bylo	naplánováno	společné	
sportovní	dopoledne.	Deštivé	počasí	však	naše	plány	tro-
chu	změnilo,	a	tak	žáci	hráli	rozličné	deskové	hry	pod	dešt-
níky	na	terase.	Náladu	všem	zlepšilo	občerstvení	a	dobré	
pohoštění,	které	si	děti	zakoupily	v	místním	kiosku.	Mezi-
tím	se	i	déšť	trochu	umoudřil	a	žáci	si	společně	zasporto-
vali	na	hřišti.	S	dobrou	náladou	jsme	se	pak	vydali	na	cestu	
zpět.

Všichni	jsme	dokázali,	že	společně	umíme	vzdorovat	i	nepřízni	počasí	a	hned	tak	něco	nás	neporazí.	Budeme	se	těšit	na	
další	společné	zajímavé	akce.

Václava Vitoušová, Jiřina Brejníková
ZŠ Kaznějov – školní rok 2022/2023

K	1.	9.	2022	navštěvuje	školu	celkem	331	žáků,	z	toho	164	žáků	prvního	stupně	a	167	žáků	druhého	stupně.	Na	školu	bylo	také	přijato	9	ukrajinských	žáků.	V	letošním	školním	roce	byly	otevřeny	dvě	první	třídy	s	celkovým	počtem	42	
žáků.	Průměrná	naplněnost	tříd	na	prvním	stupni	je	18,22	žáků	a	na	druhém	stupni	20,87	žáků.	Výuku	zajišťuje	celkem	
24	pedagogických	pracovníků	a	4	asistentky	pedagoga,	které	působí	na	prvním	i	druhém	stupni.	Školní	družinu	využívá	
celkem	104	žáků	1.	až	5.	ročníku.	Výuku	v	družině	zajišťují	4	vychovatelky.	O	chod	školy	se	stará	celkem	12	provozních	
zaměstnanců.

Pedagogičtí pracovníci ve školním roce 2022/2023
Třídní	učitel/učitelka	

	 1.A	 Mgr.	Zdeňka	Havlenová		 	 6.A	 Mgr.	Václava	Vitoušová

	 1.B	 Mgr.	Libuše	Sajnerová	 	 	 6.B	 Mgr.	Jiřina	Brejníková

	 2.A	 Mgr.	Ivana	Kleinová	 	 	 7.A	 Mgr.	Petra	Kratochvílová

	 2.B	 Mgr.	Edita	Beranová				 	 	 7.B	 Mgr.	Ilona	Barbořáková

	 3.A	 Mgr.	Ivana	Kozlíková	 	 	 8.A	 Mgr.	Adéla	Stará

	 3.B	 Mgr.	Iva	Krejcarová	 	 	 8.B	 Mgr.	Radka	Lavičková

	 4.A	 Mgr.	Pavla	Záturová	 	 	 9.A.	 Bc.	Petr	Štál

	 4.B	 Mgr.	Vladimír	Mudra	 	 	 9.B.	 Mgr.	Vladimíra	Houbová

	 5.tř.	 Mgr.	Hana	Patrichiová	 	 	 Mgr.	Tomáš	Korelus	–	ředitel	školy

	 Mgr.	Vladimír	Vacík	 	 	 	 Mgr.	Naděžda	Pluhařová	–	zástupce	ředitele

	 Mgr.	Štěpán	Vítovec	 	 	 	 Mgr.	Václava	Vitoušová	–	výchovný	poradce

	 Mgr.	Milena	Mašková	 	 	 	 Ing.	Lenka	Škabradová	 		

	 Mgr.	Anna	Divišová	 	 	 	

	 	 	 	 	 	 	

	 Školní družina:	p.	Iveta	Říhová,	p.	Petra	Čermáková,	p.	Michaela	Šmidová	,	p.	Monika	Vítovcová	
	 Asistent pedagoga:	p.	Petra	Čermáková,	p.	Michaela	Šmidová,	p.	Monika	Vítovcová,	p.	Alice	Jeřábková
	 Plavčík - výuka plavání ve školním bazénu:	Mgr.	Štěpán	Vítovec

Tomáš Korelus, ředitel školy



Město Kaznějov blahopřeje všem občanům, kteří se dožili v  
červnu, červenci a srpnu letošního roku významného životního jubilea:

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Červen Červenec

Michael	Blažek	
Jan	Macháček	
Natálie	Vinklerová

Srpen

Město Kaznějov vítá nové občánky:

Červen

Kožíšková	Růžena	 	 95
Kroftová	Božena	 	 92
Kulichová	Milada	 	 91
Křížková	Kristýna	 	 90
Knedlíková	Olga	 	 89
Melicharová	Božena	 													 87
Tesaříková	Milena	 	 87
Adensamová	Miloslava	 85
Vébrová	Květoslava	 	 85
Šuma	Zdeněk	 	 	 84
Reinwartová	Alena	 	 82
Humlhanz	František	 	 81
Havlíková	Ludmila	 	 80

Červenec

Liška	František	 	 92
Hanzlíčková	Zdeňka	 	 91
Vondráček	Karel	 	 89
Bušková	Marie	 	 86
Sklenička	Jindřich	 	 84
Kaprálová	Jaroslava	 	 83
Karban	František	 	 83
Polívková	Danuše	 	 83
Kubrichtová	Hana	 	 82
Dolejšová	Eliška	 	 82
Kapošváry	Ján		 	 81
Nežádalová	Věra	 	 81	

Srpen

Špačková	Věra		 	 91
Kotrchová	Jaroslava	 	 89
Kaprál	Václav	 	 	 88
Jícha	Vratislav		 	 87
Balínová	Věra	 	 	 86
Rychalová	Božena									 84	
Jakešová	Květa	 	 83
Krauzová	Vlasta	 	 82
Jůza	Jan	 			 	 82
Kaučinská	Eliška	 	 82
Kouba	Václav	 	 	 81
Siegel	Josef	 	 	 80

Strana 18

Mějte se rádi a zůstaňte zdraví 

Na	Slovensku	vznikla	iniciativa	s	názvem	Enjoy	Hearts,	jejímž	
cílem	je	darovat	radost		prostřednictvím	namalovaných	sr-

díček.	Podle	zakladatele	Mária	Estergájoše	srdce	v	sobě	ukrývá	
magickou	sílu.	Proto	když	ho	někomu	darujete,	způsobíte	mu	tím	
radost.	

Srdíčka	začal	Mário	malovat	už	v	roce	2007.	Relaxoval	při	nich	
a	měl	z	kreslení	dobrý	pocit.	Každý	den	se	snažil	namaloval	jed-
nu	stranu	sešitu.	Většinou	hned	ráno,	protože	jak	tvrdí,	měl	pak	
díky	tomu	celý	den	hezčí.	Během	let	se	vypracoval	k	dokonalosti	
a	dnes	už	kreslí	oběma	rukama	najednou.	Namalovaná	srdce	vě-
noval	své	rodině,	příbuzným,	známým,	přátelům.	

Zlom	nastal	 v	 době	 covidové,	 kdy	 se	mu	 zdálo,	 že	 lidé	 ztrácejí	
naději	a	pozitivní	náladu.	Rozhodl	se,	že	své	počínání	zveřejní	a	
bude	se	ucházet	o	rekord.	To	se	mu	nakonec	také	v	roce	2020	po-
dařilo.	Za		téměř	1	260	000	srdíček	získal	certifikát	slovenského	
rekordu	za	nejvíce	namalovaných	srdíček	za	více	jak	13	let.		

Malování	také	uchvátilo	jeho	manželku	a	děti	a	díky	tomu	moh-
li	 spolu	 trávit	 hezké	 chvíle.	 	 Pak	 přišel	 pan	Mário	 s	 nápadem,	
že	udělají	 srdíčka	pro	 každého	obyvatele	 Slovenska	 a	následně	
Čech.	Vytvořili	skupinu	 lidí	a	když	měli	chuť,	kreslili.	Přidat	se	
mohl	kdokoliv.	Kromě	jednotlivců	to	byly	také	školy.

Nedávno	přišel	starostce	Kaznějova	mail	s	informací,	že	iniciati-
va	namalovala	srdce	pro	Plzeňany.	A	mezi	tvůrci	a	členkou	jejich	
týmu	je	i	obyvatelka	našeho	města.	Uhádnete,	kdo	je	tou	pilnou	
včeličkou,	která	každý	den	usedne	ke	stolu,	vezme	tužku	do	ruky	
a	maluje	jedno	srdce	za	druhým?	Je	to	přece	naše	Blanka	Böhmo-
vá,	která	má	na	kontě	několik	zápisů	v	České	knize	rekordů.	Díky	
ní	má	 i	 každý	 občan	Kaznějova	 své	 srdce.	Dokonce	 jich	máme	

mnohem	více.	Blanka	jich	pro	nás	namalovala	30	160	a	pro	Plzeň	
63	800.	K	ní	se	přidali	další	tři	lidé	a	dohromady	pro	západočes-
kou	metropoli	zvládli	123	240	srdíček	a	pro	Kaznějov	92	520.	S	
přáním	mějte	se	rádi	a	zůstaňte	zdraví	je	nám	pak	iniciativa	pro-
střednictvím	facebooku	věnovala.	

Skupina	Enjoy	Hearts	namalovala	celkem	už	přes	14	milionů	srd-
cí.	Přes	osm	milionů	putovalo	do	České	republiky,	přes	pět	milio-
nů	zůstalo	na	Slovensku.	Až	iniciativa	odmění	každého	obyvatele	
obou	států,	chtějí	začít	malovat	pro	Německo.	

Blanka	kreslí	srdce	na	kostičkový	papír,	na	jednu	stránku	se	jich	
vejde	1	160,	což	jí	zabere	zhruba	40	minut.	Za	týden	stihne	při-
bližně	25	500	srdíček.	Hotové	stránky	pak	manžel	naskenuje	a	
pošle	 na	 Slovensko,	 kde	 se	 přičtou	 k	 ostatním.	 K	 iniciativě	 se	
může	přidat	kdokoliv	a	kdykoliv.	V	současné	době	tým	tvoří	pan	
Mário,	jeho	maminka,	teta	a	naše	Blanka.	Snem	Enjoy	Hearts	je	
nakreslit	srdíčko	pro	každého	člověka	na	světě.	

Valentýna Bílá
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